
 
Beretning for Hovedstaden Midt, Kreds 4 – torsdag den 25. april 2024 

Året 2023 i Hovedstaden Midt 

• I 2023 har de 4 kredse i Københavnsområdet (Midt, Syd, Sydvest, Vest), der dækker Storområde 1 

afholdt 2 fællesmøder, hvor vi har diskuteret dagsorden og indhold med forslag til de 

hovedbestyrelsesmøder som er afholdt i regi af Kolonihaveforbundet, derved kan vi skabe 

sammenhæng og har et fælles fodslag til møderne i Hovedbestyrelsen i relation til hvad der rør sig i 

hovedstaden. 

• I 2023 holdt vi informationsaften med kredsens havekonsulent, hvor tanker og ideer om 

havedyrkning var oppe og vende. Desværre med ikke ret mange fremmødte. 

• Kredsen har også haft havekonsulenten ude i en forening og ud fra tilbagemeldingerne, var det en 

vellykket aften. Et sådant arrangement, hvor konsulenten kommer, betaler kredsen for 

konsulentens honorar. 

• I 2023 blev der afholdt de obligatoriske møder med erfarne vurderingsfolk, så de kunne bibeholde 

deres tjans som vurderingspersoner. 

• Havepræmieordningen for 2023 forløb efter sigende fint, men ikke alle foreninger vælger at 

deltage, det synes vi er en skam, da ordningen ikke koster foreningerne penge. 

• Flere af kredsbestyrelsens medlemmer har i det forgangne år igen været dirigent i forskellige 

foreninger.  

• De af kredsens bestyrelsesmedlemmer der gerne ville dirigent har været på kursus i regi af 

Kolonihaveforbundet, dette blev afholdt i januar 2024, så alle er klar til at være dirigent i fremtiden. 

• Kredsen har udsendt et par nyhedsbreve i året med relevant information og disse lægges på 

hjemmesiden www.khf-kreds4.dk. 

• I 2023 afholdt vi også det årlige julemøde med op til 2 personer fra hver forening, hvor vi havde 

inviteret forbundsformanden Karsten Kehlet som fortalte lidt om hvad Kolonihaveforbundet 

beskæftigede sig med, desuden var Kolonihaveforbundets daglige leder Dan Frimark også indbudt. 

Efter nogle hyggelige timer i fællesskab, blev alle ønsket en glædelig jul og et godt nytår. 

• En af de store opgaver i 2023 ude i foreningerne i Gladsaxe Kommune var at få indsamlet 

opgørelser over tilsluttede kloaker i de foreninger, hvor Gladsaxe Kommune er Jordejer. 

• Pt. i dette øjeblik har 5 af 7 foreninger afleveret deres tilbagemeldinger på tilsluttet kloak. Disse er 

sendt til Gladsaxe Kommune. Kommunens første svar var: ”Vi kvitterer for modtagelsen, og skal 

nok sørge for, at I får en kort beskrivelse af processen”. Så indtil videre venter vi på denne 

tilbagemelding. 

• I 2023 har Anne Birk deltaget ved et HB møde i forbundet i stedet for kredsformanden. Anne har 

givet udtryk for at det er spændende at deltage på et sådant møde, som dækker hele Danmark. 

• Da vi i 2023 har haft lidt problemer med at medlemmerne kan komme i forbindelse med kredsen, 

har vi besluttet at anskaffe en moderne telefon og her er det besluttet at Erik Hansen har denne 

telefon i nærheden af sig, så skulle det forhåbentligt være nemmere for medlemmerne at få fat i 

kredsen, da kredsformanden ikke skal være stopklodsen. 

• Når vi så ser på kredsens åbningstider, hver anden torsdag i ulige uger, så har der ikke været mange 

medlemmer på besøg, så det vil vi betragte som at foreningerne kører fint og at medlemmerne ikke 

har det store behov for vejledning. Men vi kan kun opfordre til, at bestyrelserne henviser 

medlemmerne til os, så de kan få en uvildig vejledning i vanskelige sager. 

  

http://www.khf-kreds4.dk/


 
2024: Fremtiden i kredsen 

• Afholdelse af møder med erfarne vurderings personer 

• Afholdelse af møde med kredsens havekonsulent Grete Bjerregaard 

• Byggesagsbehandling i Hf. Klausdalsbro og Hf. Nyvang 

• Udmelding om havepræmie ordningen for 2024, så foreningerne kan indmelde mulige havepræmie 

modtagere for 2024 til vurdering. Hvis det bliver muligt vil vi udmelde hvornår havekonsulenten 

påtænker at gennemgå de indstillede haver, så det kan udmeldes til medlemmerne. Det vil også 

være en god ide at bestyrelserne informere de medlemmer, som bliver indstillet om at de er 

indstillet. 

• En kommende sag om hemse i relation til en afgørelse i Planklagenævnet fra november 2022, 

hvorefter Tårnby Kommune har ændret lokalplanen i april 2023. Hvad betyder det så for 

deklarationen i Gladsaxe Kommune og de foreninger med lokalplan i Herlev Kommune. (Fra 

Gladsaxe Kommunes deklaration ” Bebyggelsen må kun indrettes i 1 plan + 4 m² hems i 

tagrummet”. I lokalplan 114 fra Herlev Kommune står der ikke noget om hemse efter det jeg kan se 

i første omgang. 

• Som alle nok har set, så afholdes der kongres i 2024 og valg til denne som delegeret, kommer vi til 

senere på dagsordenen. 

 

Med håbet om en god sommer afsluttes herfra. 

 

Kredsbestyrelsen 

 

Kommuner: 

Midt, kreds 4: Gladsaxe, Herlev 

Syd, Kreds 1: København, Frederiksberg, Dragør, Tårnby 

Sydvest, Kreds 3: Brøndby, Hvidovre, Ishøj, Rødovre, Vallensbæk, Greve, Solrød 

Vest, Kreds 2: Albertslund, Ballerup, Glostrup, Høje-Taastrup 


